
Protokół nr XXXVII/2022 

z dnia 29 marca 2022 roku 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu Gminy w Lubasz a zakończyła  

o godzinie 17:00 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady XXXVII sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy i z-cę skarbnika. 

Powitała również wszystkich dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

zaproszonych gości. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana 

Sławomira Damsa, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 



Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Sławomir Dams  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Sławomir Dams. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy 

Lubasz 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Ocena stanu dróg wojewódzkich, powiatowych, gminnych. 

3. Przedstawienie informacji dotyczącej funkcjonowania gminy w okresie pandemii. 

4. Przyjęcie stanowiska w sprawie wydarzeń na Ukrainie. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wykazu kąpielisk na rok 2022 na terenie Gminy Lubasz oraz określenie sezonu 

kąpielowego 

2) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 

Gminie Lubasz na rok 2022 

3) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju urzędowych nazw 

miejscowości Bończa, Miłkówko, Elżbiecin i Sławienko 

4) zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Lubasz na rzecz obywateli Ukrainy, w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

5) zmiany w uchwale budżetowej na 2022r. 

6) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że sekretarzem obrad XXXVI sesji był  Pan Leszek Arend.. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Leszek Arend stwierdził, że zapoznał się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 24 lutego 2022r. Stwierdził, że protokół odzwierciedla 



przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy 

Lubasz 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  XXXVI sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „ Minął niespełna miesiąc od ostatniej sesji Rady Gminy. Dwie 

sprawy w tym czasie bardzo mocno przykłuwały nasza uwagę. Pierwsza z nich to rosyjska 

agresja na Ukrainę, naszego sąsiada, która powoduje niepokój naszych mieszkańców i rodzi 

konieczność podjęcia działań. W gminie naszej przebywają przecież obywatele Ukrainy.  

W dotkniętym wojną kraju- swojej ojczyźnie pozostawili oni swój dom czasami bliskich.  

W naszej gminie liczba uchodźców, których przyjęli mieszkańcy oraz gospodarstwa 

agroturystyczne to 146 osób w tym 68 dzieci. Zorganizowaliśmy, jako mieszkańcy, w wielu 

miejscach naszej gminy, zbiórkę rzeczową dla Ukrainy. Punktem zbiorczym stała się  

świetlica przy remizie strażackiej w Lubaszu. Zebrane dary zostały posegregowane i 

przygotowywane do wydawania. Są przeznaczone w pierwszej kolejności dla przybyłych  

z Ukrainy na teren naszej gminy. Uchodźcy korzystają z darów i chętnie zgłaszają się po 

pomoc. Darów było dużo i stąd trafiły one w części bezpośrednio do Ukrainy. Jeden z 

mieszkańców naszej gminy bardzo aktywnie włączył się w akcję pomocową dla Ukrainy 

zabierając na granicę zebrane przez mieszkańców i mieszkanki gminy Lubasz i okolic dary: 

koce, karimaty, lekarstwa, opatrunki, wodę, prowiant i inne. Dary trafiły również do tych, 

którzy dzielnie walczą na linii frontu.  Uruchomiliśmy zbiórkę finansową na specjalnym 

subkoncie przy Gminnym Ośrodku pomocy Społecznej. Zebrane środki przeznaczone  na 

zakup żywności i inne koszty utrzymania przybyłych obywateli Ukrainy na teren naszej 

zostaną dziś umieszczone w budżecie gminy w trakcie przygotowanych do przegłosowania 

przez państwo Radnych zmian. Zostaną skierowane do Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, który to bezpośrednio zajmuje się opieką nad uchodźcami. Cały czas czynny jest 

także Punkt Informacyjny w Urzędzie Gminy, w którym przyjmujemy oferty pomocy od 



naszych mieszkańców, ale także udzielamy informacji i pomocy uchodźcom przybyłym na 

nasz teren. Nawiązaliśmy współpracę z osobami, które pomagają nam w tłumaczeniu na język 

ukraiński i odwrotnie. Ważne komunikaty na naszej stronie pojawiają się  także w języku 

ukraińskim. Wszystkim zaangażowanych w chęć niesienia pomocy, ofiarodawcom, 

pracownikom, wolontariuszom, druhom OSP, nauczycielom i dzieciom, pragnę bardzo 

serdecznie podziękować. Zgodnie z  przepisami prawa obywatele Ukrainy musza otrzymać 

polski numer PESEL, profil zaufany, który jest niezbędny do ubiegania się o świadczenia 

500+, 300+ oraz inne świadczenia zdrowotne. Do otrzymania PESELA potrzebna jest 

fotografia biometryczna oraz dokument, który potwierdzi dane  we wniosku tj. paszport 

lub inny dokument podróży, Karta Polaka, inny dokument ze zdjęciem, dokument 

potwierdzający urodzenie. Osobom, które nie posiadały fotografii umożliwiliśmy 

skorzystanie z usług fotografa po koncercie zorganizowanym na amfiteatrze . Fotografie 

wykonywane sa bezpłatnie, koszty pokrywa gmina . Będą one zrefundowane przez budżet 

państwa. Po otrzymaniu numeru PESEL obywatele Ukrainy mogą się ubiegać o zasiłek 

jednorazowy w wysokości 300 zł w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Osoby, które 

przyjęły pod swój dach uchodźców mogą zwracać się o refundację kosztów zakwaterowania  

i wyżywienia w wysokości 40 zł od osoby na dobę. Wnioski dostępne są w Urzędzie Gminy 

oraz na stronie internetowej.  

W sobotę 19 marca, w lubaskim Amfiteatrze odbył się koncert „Podaj rękę Ukrainie”.  

Na scenie pojawił się Karol Kus i zespół „Taraka”, który mógł liczyć na muzyczne wsparcie 

ze strony trębaczy myśliwskich Zespołu Szkół Leśnych w Goraju. Ostatnim akcentem był 

zagrany najpierw na rogach a następnie zaśpiewany przez Alinę Bahińską, Ukrainkę  która od 

kilku tygodni przebywa w gminie Lubasz, hymn Ukrainy.  

Wydarzenie zostało zrealizowane przez wszystkie placówki oświatowe z terenu gminy, 

instytucje, grupy, stowarzyszenia, Samorząd Gminy Lubasz, Zespół Szkół Leśnych w Goraju. 

Głównym założeniem było wsparcie dla Ukrainy, dla obywateli tego kraju, którzy przebywają 

w Polsce, również w gminie Lubasz. Dzięki paniom z KGW Sławno funkcjonował kącik 

gastronomiczny, w którym częstowano kawą i pysznymi wypiekami, a kto chciał mógł 

przekazać środki dla Ukrainy. Zebrano łącznie około 2 tysięcy złotych. 

Podobne wydarzenie odbyło się 22 marca 2022 na kampusie Edukacji Lubasz. Podczas 

uroczystego apelu, w myśl solidarności z Ukrainą, cała społeczność szkół zgromadziła się by 

odśpiewać hymn Polski i wysłuchać hymnu Ukrainy w wykonaniu tej samej Ukrainki Aliny 

Bahinskiej z Białej Cerkwi k. Kijowa. Wolontariusze ze szkół EDUKACJI żywo włączają  

w pomoc uchodźcom nie tylko na terenie naszej gminie ale i w innych zakątkach kraju- 

wszędzie tam gdzie jest taka potrzeba.  

Wsparcie dla osób poszkodowanych przez konflikt zbrojny w Ukrainie oferuje Powiatowy 

Urząd Pracy w Czarnkowie .Oferta obejmuje znalezienie odpowiedniego zatrudnienia, 

w szczególności poprzez usługi pośrednictwa pracy. W tym celu urząd pracy założył 

ewidencję obywateli Ukrainy poszukujących pracy i ewidencję pracodawców zgłaszających 

możliwość ich zatrudnienia. 

Sprawa uchodźców z Ukrainy nie może jednak przesłonić normalnej pracy związanej  

z realizacją budżetu i innych zadań zaplanowanych oraz pomocy naszym mieszkańcom. 

Trwają przygotowania do ogłoszenia przetargów na zadania inwestycyjne i zakupy. Trzeba 

sobie powiedzieć szczerze, że realizacja tegorocznego budżetu wobec ciągle rosnących cen 

towarów i usług, nie będzie łatwa. Trudność ta dotyczyć będzie również wydatków bieżących 

w szczególności energii elektrycznej oraz paliw w tym gazu i opału. Dodatkowo trzeba będzie 

pokryć koszty wzrostu nauczycielskich pensji w przedszkolu, które wzrastają od 1 maja  

o 4,4%. Koszty podwyżek w szkołach ma pokryć zwiększenie subwencji oświatowej. Decyzja  

w zakresie podwyżek została już podjęta przez parlament.  



Trwa wiosenne równanie dróg gminnych. Chcemy zakończyć je jak najszybciej, gdyż 

trwający okres bez opadu deszczu nie sprzyja tym pracom. Niestety jest to kolejne 

niekorzystne zjawisko atmosferyczne. Brak wody doskwiera przede wszystkim rolnikom i na 

pewno znajdzie odzwierciedlenie w plonach.  

Przez cały czas funkcjonuje w Urzędzie Gminy punkt konsultacyjny programu” Czyste 

Powietrze”. Zadaniem punktu jest szeroko rozumiana promocja projektu, dlatego osoby  

w nim pracujące organizują w dniu 30 marca br. w godzinach od 15:00 do 17:00  w sali 

sesyjnej  spotkanie  informacyjne dotyczące tego programu . 

Zostaną omówione  główne zasady funkcjonowania  programu czyli możliwość uzyskania 

dofinansowanie na: 

 wymianę źródła ciepła, 

 instalację centralnego ogrzewania i ciepłej wody użytkowej, 

 wentylację mechaniczną z odzyskiem ciepła, 

 mikroinstalację fotowoltaiczną, 

 ocieplenie przegród budowlanych, 

 stolarkę drzwiową i okienną, 

 dokumentację (audyt energetyczny, dokumentacja projektowa). 

Program skierowany jest do osób fizycznych będących właścicielami lub współwłaścicielami 

jednorodzinnych budynków mieszkalnych lub wydzielonych w budynkach jednorodzinnych 

lokali mieszkalnych z wyodrębnioną księgą wieczystą. 

 Celem spotkania jest przybliżenie mieszkańcom podstawowych informacji dotyczących 

programu Czyste Powietrze, przedstawienie zasad jego funkcjonowania, a także szeregu 

informacji związanych z całym procesem prawidłowego składania wniosków 

o dofinansowanie. Serdecznie zapraszamy na konsultacje.  

Po raz kolejny ogłosiliśmy konkurs „Rozlicz PIT w gminie”. Jednym ze źródeł dochodów 

gminy są podatki płacone przez mieszkańców z tytułu podatku dochodowego od osób 

fizycznych. 37%  podatku dochodowego  trafia do gminy. Warunkiem jest wskazanie w PIT- 

37 jako miejsca zamieszkania miejscowości w gminie Lubasz. Konkurs "Rozlicz PIT 

w Lubaszu" ma zachęcić mieszkańców i mieszkanki gminy Lubasz do zameldowania się 

na pobyt stały, a także do płacenia podatków na rzecz gminy Lubasz, dzięki którym gmina 

może świadczyć usługi publiczne dla swoich mieszkańców i mieszkanek. 

Wszystkich chętnych do wzięcia udziału w konkursie. 

W dniu 10 marca br.  odbyła się uroczystość z okazji Dnia Sołtysa. Święto jest okazaniem 

wdzięczności i szacunku sołtysom za ich pracę, zaangażowanie społeczne i pomoc 

mieszkańcom. Warto zwrócić uwagę, że w 15 sołectwach mamy aż 6 pań, które tam sprawują 

władzę.  Podczas części oficjalnej złożyłem wspólnie z panią Przewodniczącą, wszystkim 

przybyłym sołtysom podziękowania za zaangażowanie na rzecz rozwoju wsi i poprawy 

jakości życia społeczności lokalnej oraz za codzienny trud w wykonywanych obowiązkach. 

Wszyscy otrzymali kwiaty i list z podziękowaniem wraz ze słowami uznania. 

Po części oficjalnej omówiłem realizowane obecnie zadania i plany na przyszłość. 

Informacje dotyczącą sytuacji związanej z uchodźcami w naszej gminie omówiła z- ca wójta 

Pani Grażyna Graj. Następnie Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury przekazał informację 

odnośnie spartakiady zimowej, która odbyła się w miniona sobotę. Omówił także zasady 

oceny wsi i możliwość ubiegania się przez wsie sołeckie o nagrodę w ramach całorocznej 

rywalizacji w konkursach i festynach. Głównym zamierzeniem jest, aby wieś po 

podsumowaniu całorocznej punktacji otrzymała jedna nagrodę finansową, a nie kilka małych. 

Konkurs ma także a może i przede wszystkim podkreślanie inicjatyw oraz integrację. 



Nie często zdarza się, aby tradycyjnie śpiewane "sto lat", z racji chwili, modyfikowano 

w sekwencji  życzeń na lat "dwieście". Tak właśnie było 13 marca 2022 roku 

w Kruczu,  gdzie Pani Barbara Fręśko obchodziła Jubileusz swoich setnych urodzin. 

Ta wyjątkowa uroczystość rozpoczęła się w domu  Mszą Świętą  w intencji  Dostojnej 

Jubilatki, której przewodniczył  ks. Marek Marcinkowski –  proboszcz  parafii Gulcz. 

W tym wyjątkowym dniu Pani Barbarze towarzyszyła najbliższa liczna rodzina, mieszkańcy 

Krucza oraz władze samorządowe. Po złożeniu życzeń Jubilatce zaśpiewano przy tradycyjnej 

lampce szampana wspomniane na wstępie gromkie „Dwieście lat”, po czym wszyscy goście 

zaproszeni zostali na jubileuszowy obiad, a potem na urodzinowy tort. Wspominano długie 

życie Pani Barbary, która urodziła w Dębem, związek małżeński zawarła z Józefem Fręśko   

 z Krucza dnia 08 sierpnia 1964 roku. Pani Barbara mieszka nadal w Kruczu otoczona 

troskliwą opieką rodziny. 

Pierwszego dnia kalendarzowej wiosny, 21 marca 2022r. doszło do spotkania z trójką nowych 

mieszkańców gminy. Wizyta była na tyle niecodzienna, że dotyczyła trojaczków, które 

przyszły na świat w lutym. Zoja, Jagna i Leon otrzymali prezenty, które zakupili Radni 

Gminy Lubasz oraz pracownicy Urzędu Gminy. Na ręce rodziców Pani Oliwii i Pana 

Damiana wspólnie z Panią Przewodniczącą przekazaliśmy gratulacje i życzenia dla całej 

rodziny. 

W dniu 12 marca 2022 r  odbył się  w naszej hali V Międzypowiatowy Turniej  Karate 

Shotokan Młodzików. Zawody tego typu rangi cieszą się uznaniem. Bierze w nich udział duża 

liczba  dzieci.  W zawodach wystartowali zawodnicy z gmin: Wieleń, Drawska, Krzyża 

Wlkp., Drezdenka oraz Lubasza. Podczas turnieju konkurencje rozgrywane były zgodnie 

z protokołem zawodów, według posiadanych stopni i kategorii wiekowych. Ponadto 

najmłodsi zawodnicy turnieju startowali po raz pierwszy w kategorii Kumite co było wielkim 

zaskoczeniem dla rodziców widząc swoje małe pociechy w zaangażowaniu podczas 

rozgrywanych walk na macie. Organizatorem oraz sędzią głównym turnieju był  Krzysztof 

Czekała 3 dan, a sędziami pomocniczymi na macie byli: Tomasz Naplocha, Radosław 

Oleksak, Szymon Czekała, Mateusz Frąckowiak, Edward Henke i Gabriel Sypniewski.   

Zbliżają się Święta wielkiej Nocy. Biblioteka Publiczna Gminy Lubasz im. ks. Antoniego 

Ludwiczaka ogłosiła zatem konkurs na najładniejszą kartkę wielkanocną z motywem gminy 

Lubasz. Celem konkursu jest propagowanie tradycji związanej z tematyką Świąt 

Wielkanocnych, rozwijanie wyobraźni oraz pobudzenie aktywności twórczej dzieci, a także  

rozwijanie wrażliwości estetycznej, kształtowanie kreatywności. W konkursie mogą 

uczestniczyć dzieci w wieku przedszkolnym i uczniowie szkoły podstawowej gminy Lubasz 

w następujących kategoriach : 

-kategoria I – dzieci przedszkolne, 

-  kategoria II – uczniowie klas I – III szkół podstawowych, 

- kategoria III – uczniowie klas IV – VIII szkół podstawowych 

Konkurs potrwa do jutra tj. 25 marca br.”. 

Ad 2. Ocena stanu dróg wojewódzkich, powiatowych, gminnych. 

 

Ocenę stanu dróg powiatowych przedstawił Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

 w Czarnkowie Pana Grzegorz Kaźmierczak, natomiast Kierownik Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Czarnkowie poinformował o swojej nieobecności na sesji i prosił, aby 

zapytania dotyczące dróg wojewódzkich spisać i mu przesłać. 

 Informacje dotycząca dróg powiatowych przedstawił Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

w Czarnkowie. W gminie Lubasz znajduje się w zarządzie dróg powiatowych 33 km dróg  

i ulic. Poinformował zebranych o środkach przeznaczonych na drogi powiatowe w 2021 roku 

na terenie gminy Lubasz. 



 Najważniejsze wydatki to : 

- przebudowa drogi powiatowej  nr 1346P w m. Prusinowo, całkowity koszt inwestycji to 

1 199 899,11 zł; 

- remont chodników przyległych do dróg powiatowych na terenie gminy  to remont chodnika 

na ul. Nowej w Lubaszu, koszt inwestycji 36 522,39 zł; 

- remont cząstkowy masą asfaltową na gorąco z frezowaniem nawierzchni ul. Nowa 

 w Lubaszu to koszt 52 919,21 zł; 

- remont cząstkowy masą asfaltową na gorąco z frezowaniem nawierzchni ul. Stajkowska  

w Lubaszu to koszt 7 349,13 zł.  

Ponadto Zarząd Dróg Powiatowych poniósł koszty związane z bieżącym utrzymaniem dróg. 

W  2022 roku  planuje się inwestycji w obrębie Gminy Lubasz na drodze powiatowej w m. 

Krucz tj. budowa chodnika, przebudowa drogi Goraj – Bzowo ( wykonanie dokumentacji). 

Mówił o wzroście cen materiałów do napraw dróg, znaków drogowych, rur. 

 

Po omówieniu tematu radni mieli zapytania i uwagi. 

Radny Paweł Dobosz- czy coś wiadomo w sprawie zatoczki koło sali wiejskiej w Dębe? 

Dyrektor ZDP- jest to zadanie trudne, bo część zatoczki leży w pasie drogowym a część jest 

własnością osoby prywatnej, należałoby wykupić te grunty, są też problemy  

z odwodnieniem tego terenu, wymaga to konkretnej dokumentacji, jest to kosztowne. 

Radna Żaneta Andrzejewska – w Lubaszu na ul. Stajkowskiej jest zarwany chodnik 

 i należałoby go naprawić?, czy planowane jest położenie chodnika na dalszej części 

 ul. Stajkowskiej? 

Dyrektor ZDP- odcinek ten wymaga generalnego remontu aż do przejazdu kolejowego na  

ul. Stajkowskiej. 

Wójt gminy podziękował Dyrektorowi ZDP za przybycie, współpracę oraz za przekazane 

informacje. 

 

Więcej  pytań i uwag  nie wniesiono. 

 

Następnie informację dotyczącą o stanie dróg gminnych i nakładach na ich utrzymanie 

przedstawił Pan Waldemar Soboczyński referent ds. infrastruktury drogowej. Powiedział 

 o pracach wykonanych w 2021 r oraz o planowanych zadaniach i inwestycjach na 2022 rok. 

Przedstawia się to następująco:  

„Prace na drogach stanowią jedno z większych zadań zaplanowanych do realizacji w 2021 

roku. W dniu 11 maja 2021 r., odbył się komisyjny odbiór końcowy robót inwestycji 

„Przebudowa ulicy Brzozowej, Jesionowej i części Wiśniowej w Lubasz” realizowanej od 

dnia 08 października 2020 r. W wyniku realizacji inwestycji wykonano: kompleksowe 

odwodnienie korpusu drogi, nawierzchnię jezdni z betonu asfaltowego o długości 911 m  

i szerokości 5,5 m, chodnik z kostki betonowej o długości 976,21 mb i szerokości 1,85 m, 

zatoki parkingowe z kostki betonowej w ilości 13 sztuk i powierzchni 853 m2 wraz  

z miejscem parkingowym dla osób niepełnosprawnych zgodnie z zasadami projektowania 

uniwersalnego, wykonane zostały również zjazdy na posesję z kostki betonowej  

o powierzchni 575 m2 oraz urządzenia bezpieczeństwa ruchu (progi zwalniające) w ilości  

7 szt. Osiedle otrzymało również zgodnie  z wprowadzoną stałą organizacją ruchu status 

strefy zamieszkania, w celu zwiększenia bezpieczeństwa mieszkańców. Miejsca pomiędzy 

posesjami a chodnikiem zostały wypełnione czarnoziemem i obsiane trawą. 

W miesiącu lipcu 2021 r., zostało wykonane przez firmę VIABUD zadanie pn. „Remont 

zjazdu drogi gminnej ul. Desantu Spadochronowego w m. Lubasz”,  oraz wykonano 

zabezpieczenie obłamanych krawędzi zjazdu z drogi wojewódzkiej nr 153 do posesji nr 1K, 



1M, 1T i 1Z w miejscowości Goraj. 

W miesiącu sierpniu na ulicy Starowiejskiej w miejscowości Dębe wykonane zostały prace 

związane z kolejnym etapem zadania pn. ”Ułożenie chodnika” w m. Dębe, realizowane z 

funduszu Sołectwa Dębe. W ramach zadania wykonane zostały roboty na odcinku 100 m  

i szerokości 1,5 m chodnika od posesji nr 24 na ul. Starowiejskiej do skrzyżowania z ulicą 

Dębiłek. Zadanie realizowała  firma Usługi Rolnicze Marcin Kosicki ul. Starowiejska 11 

Dębe. 

Przez tą samą firmę  w miejscowości Sokołowo, na terenie zatoki parkingowej przy Pomniku 

Desantu Spadochronowego wykonane zostały w miesiącu sierpniu  prace związane  

z remontem klombu oddzielającego drogę wojewódzką nr 182 od zatoki parkingowej. Prace 

obejmowały odtworzenie połamanego krawężnika drogowego oraz uzupełnienie 

wewnętrznych ubytków ziemi czarnoziemem oraz wymianę krawężników przy zjeździe od 

strony miejscowości Klempicz. Na terenie zatoki po zakończeniu prac zostały posadowione 

biało-czerwone słupki blokujące fi 120, mające zapobiec dewastacji zatoki przez pojazdy 

ciężarowe i dłużyce.    

W miesiącu sierpniu, zgodnie z zawartą umową  pomiędzy Gminą Lubasz a Rejonowym 

Związkiem Spółek Wodnych z/s w Śmieszkowie rozpoczęto kolejna inwestycję związana  

z  Zagospodarowaniem ulicy Podgórnej w Lubaszu w ramach zadania pn. „Przebudowa 

dróg w Lubaszu”. 
Realizacja zadania obejmuje remont nawierzchni bitumicznej wraz z remontem istniejącej 

kanalizacji deszczowej, budowę chodników z betonowej kostki brukowej o powierzchni 

563,00 m2, budowę zjazdów indywidualnych  o nawierzchni z betonowej kostki brukowej 

 o powierzchni 115 m2, budowę miejsc postojowych dla pojazdów osobowych o nawierzchni 

z betonowej kostki brukowej o powierzchni 435,00 m2, remont zatoki autobusowej dla 

autobusów szkolnych, wprowadzenie zmian organizacji ruchu i nowych urządzeń 

bezpieczeństwa ruchu drogowego tj. wykonanie wyspowych progów zwalniających. 

Realizacja zadania zgodnie z  zawartą umową przewidziana była do dnia 04 grudnia 2021r. 

Podczas realizacji zadania Wykonawca zgłosił niestabilność gruntu w miejscach 

prowadzonych robót. Prace zostały wstrzymane oraz zostało zlecone wykonanie badań 

geotechnicznych polegających na wykonaniu ośmiu odwiertów i określenia gruntu na 

podstawie badań laboratoryjnych. 

Ekspertyza potwierdziła w zakresie odwiertów nr 3, 4, i 8 występowanie niestabilnych 

gruntów wysadzinowych. W związku z powyższym zostały wprowadzone zmiany  

w konstrukcji podbudowy ul. Podgórnej oraz zawarty został Aneks do umowy z Wykonawcą 

zmieniający datę zakończenia robót na dzień 15 maja 2022 r., co pozwoli na wykonanie prac 

związanych ze wzmocnieniem konstrukcji, tym samym zapewni właściwe parametry przy 

wieloletniej eksploatacji.   

W miesiącu wrześniu podpisana została  umowa z firma VIABUD na wykonanie zadania pn. 

„Budowa (przebudowa) dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 4 m, 

oznaczonych w ewidencji gruntów jako obręb: Nowina”. 
W dniu 10 września został wykonawcy przekazany teren i plac budowy. W zakres 

realizowanych prac jest korytowanie pod nową konstrukcję jezdni wzmocnienie istniejącej 

konstrukcji z kruszywa łamanego, przygotowanie podłoża, wykonanie podbudowy  

z kruszywa łamanego stabilizowanego mechanicznie wraz z poboczami, wykonanie warstwy 

ścieralnej w formie potrójnego powierzchniowego utrwalenia. Długość modernizowanego 

odcinka to 509,00 mb. Termin realizacji zadania przez Wykonawcę zgodnie z umowa 

przewidziany był na 10 października 2021 r. 

W miesiącu październiku 2021 roku firma Instalatorstwo Sanitarne Ogrzewanie 

 i Ślusarstwo Daniel Turostowski wykonała na terenie sołectwa Kruteczek remont 

przepustów drogowych o średnicach fi 500 i fi 600 mm zlokalizowanych w gminnych 



działkach drogowych nr 175 i 92 (obręb Kruteczek). Wykonano wyminę rur przepustowych, 

fundament z kruszywa  łamanego o grubości warstwy 30 cm, zagęszczenie oraz wykonano 

obrukowanie skarp z kamienia polnego przy wlocie i wylocie przepustu na podbudowie  

z betonu.      

W miesiącach kwietniu, lipcu i listopadzie 2021 roku zostało zrealizowane przez firmy 

Instalatorstwo Sanitarne Ogrzewanie i Ślusarstwo Daniel Turostowski oraz przez firmę 

VIABUD równanie, profilowanie, doziarnienie i wałowanie gruntowych dróg gminnych 

zgodnie z przedłożonym zakresem prac we wskazanych lokalizacjach. 

Na terenie Gminy Lubasz zostały też wprowadzone stałe organizacje ruchu związane  

z zaleceniami pokontrolnymi PKP odział Poznań w zakresie oznakowania przejazdu 

kolejowego w m. Lubasz na ul. Bolesława Chrobrego od strony ul. Kolejowej, przejazdu na 

ul. Strumykowej oraz przejazdu na ul. Podgórnej od strony ul. Zakątek. Uzupełnione zostało 

też brakujące oznakowanie przejazdu kolejowego na ul. Pod Lipami. 

Jednocześnie w miesiącu wrześniu zgodnie z wymogami ustawowymi został wykonany przez 

firmę RTM Młynki Kraśnickie przegląd przejazdów kolejowych w zakresie widoczności na 

przejazdach oraz natężenia ruchu pojazdów mechanicznych. 

W miesiącu październiku została wprowadzona  zatwierdzona stała organizacja ruchu w 

miejscowości Miłkowo wprowadzająca znaki uprzedzające o zakazie skrętu w działkę 

drogową nr 363 w kierunku miejscowości Stajkowo pojazdów o rzeczywistej masie 

całkowitej powyżej 10 ton, oraz od strony m. Stajkowo (droga z płyt betonowych), 

 z uwzględnieniem ciągników rolniczych, autobusów i pojazdów G.Z.K. 

W miejscowości Kruteczek (Rybakówka) została wprowadzona stała organizacja ruchu z 

oznakowaniem niebezpiecznego zakrętu, zakazu wyprzedzania oraz ograniczenia prędkości 

na wskazanym odcinku. 

Jednocześnie w miesiącach listopadzie i grudniu decyzją Wójta Gminy Lubasz podjęła pracę 

Komisja ds. bezpieczeństwa ruchu na drogach i parkingach gminnych w zakresie sołectw 

i mieszkańców wnioskujących o wprowadzenie stałych organizacji ruchu oraz na terenie 

sołectwa Kruteczek w związku z wnioskiem o wprowadzenie kompleksowej organizacji 

ruchu złożonym przez Sołtysa sołectwa Kruteczek.  

W m. Lubasz została również wprowadzona stała organizacja ruchu na ul. Kościelnej 

poprawiająca bezpieczeństwo ruch drogowego w zakresie montażu progu zwalniającego     

wraz z właściwym oznakowaniem, oraz oznakowanie przejazdu kolejowego na ul. Podgórnej 

znakami STOP. 

W miejscowości Krucz na drodze od tzw. podwórza do skrzyżowania z DW nr 140 

wprowadzono oznakowanie znakiem „ustąp pierwszeństwa przejazdu”. 

Na terenie Gminy Lubasz w pasie drogi wojewódzkiej nr 182, na odcinku od m. Miłkowo do 

skrętu w kierunku m. Sokołowo Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich Rejon 

Czarnków przeprowadził prace związane z naprawą nawierzchni drogi oraz w dalszym 

odcinku w kierunku m. Klempicz z wykonaniem napraw punktowych. Prace powiązane były 

z wykonaniem zatoki autobusowej w m. Miłkowo oraz przejścia na wysokości szkoły. 

Wykonana została także zatoka autobusowa na wysokości skrzyżowania do miejscowości 

Sokołowo oraz zjazdy z DW 182 w kierunku m. Miłkówko oraz do gruntów rolnych.  

Stałe prace wykonywane codziennie, związane z utrzymaniem dróg gminnych na terenie 

Gminy Lubasz obejmują prace porządkowe dróg i poboczy, wykaszanie, wycinanie 

zakrzaczeń i samosiewów, uzupełnianie ubytków w drogach o nawierzchniach bitumicznych, 

utrzymanie przyległych skwerów i powierzchni trawiastych oraz przejazdów kolejowych 

 i przystanków autobusowych. 

W miesiącu sierpniu zakończone zostało postepowanie w sprawie uzgodnienia wykonania 

zjazdu z drogi wojewódzkiej nr 182 w m. Bończa na gminną  działkę drogową nr 321 oraz 

zostało podpisane porozumienie i pełnomocnictwa w celu realizacji planowanej inwestycji 



przez firmę DINO Polska z siedzibą w Krotoszynie budowy obiektu handlowego na terenie 

działki nr 322/1 obręb Lubasz. 

Z planowanych inwestycji zakończony został etap projektowy dla zadania przebudowy  

ul. Rolnej i ul. Ogrodowej w m. Lubasz oraz na etapie wykonawczym jest zmiana projektu 

przebudowy drogi gminnej w Goraju.  

W miesiącu październiku zakończyła roboty VIABUD, realizująca zadanie „Budowa 

(przebudowa) dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 4 m, oznaczonych  

w ewidencji gruntów jako obręb; Nowina” w zakresie działek ewidencyjnych 150 i 117/2. 

Roboty obejmowały korytowanie pod nową konstrukcje jezdni oraz wzmocnienie istniejącej z 

kruszywa łamanego, przygotowanie podłoża oraz podbudowy z kruszywa łamanego 

stabilizowanego mechanicznie, wykonanie warstwy ścieralnej w formie potrójnego 

powierzchniowego utrwalenia. 

W miesiącu listopadzie firma IVESTON Sp. z o.o. wykonała i zakończyła w dniu 8 listopada 

roboty związane z „Wykonaniem naprawy uszkodzeń na ul. Polnej w Lubaszu” po 

zdarzeniu drogowym wywołanym przez kierowcę samochodu ciężarowego. Prace dotyczyły 

odtworzenia przepustu drogowego przy ul. Nowej, wymianie części zarwanej rury przepustu, 

odbudowa przyczółku od strony wylotu rury  z kamienia polnego na podbudowie, ponownego 

posadowienia oberwanych krawężników drogowych na ławie betonowej.    

Znacząca liczba zrealizowanych, podjętych i planowanych inwestycji na terenie Gminy 

Lubasz w roku bieżącym z uwzględnieniem oddania do użytku w miesiącu lutym br. 

 ul. Polnej realizowanej na przełomie roku 2020 i 2021 świadczy o dużym nakładzie środków 

i starań na stworzenie nowoczesnej infrastruktury drogowej wpływającej na polepszenie 

warunków komunikacyjnych i bytowych mieszkańców oraz na znaczne podniesienie 

bezpieczeństwa na drogach gminnych na terenie Gminy Lubasz. 

 

INWESTYCJE PLANOWANE NA ROK 2022. 

1.Zakończenie inwestycji Zagospodarowanie ulicy Podgórnej w Lubaszu w ramach 

zadania pn. „Przebudowa dróg w Lubaszu” termin określony aneksem do umowy na dzień 

15 maja 2022 r. 

2. W miesiącu marcu planowane są prace związane z równaniem, profilowaniem, 

doziarnieniem i wałowaniem gminnych dróg gruntowych na terenie Gminy Lubasz, które to 

po okresie jesienno-  zimowym są w stanie krytycznym. 

3. „Budowa (przebudowa) dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 4 m 

oznaczonych w ewidencji gruntów jako obręb Goraj („FOGR”). 

4. Zadanie inwestycyjne „Ułożenie chodnika”  w miejscowości Dębe fundusz sołecki 

sołectwa Dębe. 

5. Projekt „Budowa- utwardzenie ścieżki pieszej przy szkole” Sołectwo Jędrzejewo. 

6. „Budowa (przebudowa) dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 4 m we wsi 

Kamionka droga w kierunku Dulinowa 

7. Sołectwo Kruteczek „Remont drogi asfaltowej od DW 140 do rynku” dofinansowanie. 

8. Na terenie sołectwa Miłkowo – wykonanie chodnika na odcinku od przystanku 

autobusowego do przedszkola. 

9. „Przebudowa drogi – budowa chodnika przy drodze powiatowej 1340P w m. Krucz „– 

dotacja celowa do Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego. 

10. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1342P na odcinku DW 153 do miejscowości Bzowo” – 

dotacja celowa do Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego. 

11. Zakup i montaż wiat przystankowych w miejscowościach Stajkowo i Goraj. 

12. Bieżące utrzymanie dróg gminnych w zakresie uzupełniania ubytków masą bitumiczną, 

utrzymanie przystanków autobusowych, utrzymanie/wykaszanie poboczy dróg gminnych. 



13. Zakup i posadowienie tablic z nazwami ulic oraz numerami posesji w miejsce istniejących 

nie czytelnych.”. 

Pytań do tej informacji nie było, ponieważ temat ten został szeroko omówiony podczas 

posiedzenia Wspólnych Komisji Rady Gminy w dniu 24 marca 2022roku. 

Ad 3. Przedstawienie informacji dotyczącej funkcjonowania gminy w okresie pandemii. 

 

Kolejny temat dotyczący funkcjonowania gminy w okresie epidemii SARS – Cov-2 omówiła 

Elżbieta Janasek ref. ds. społecznych i zarządzania kryzysowego. Powiedziała, że  minęły 

dwa lata rok od pierwszego potwierdzonego przypadku zachorowania na koronawirusa  

w Polsce. 4 marca 2020  mieliśmy pierwszy przypadek koronawirusa SARS-CoV-2 w kraju. 

Ostatnie 24 miesiące wywróciło nasze życie do góry nogami. Inaczej pracowaliśmy  

i uczyliśmy się, rzadziej podróżowaliśmy, nie spotykaliśmy się ze znajomymi  w lokalu, 

rzadko chodziliśmy do kina, teatru czy na siłownię. Musieliśmy się zmierzyć z nowym 

zagrożeniem i stawić czoła nieznanemu przeciwnikowi, jakim jest koronawirus. W tej trudnej 

sytuacji samorządy podejmowały działania, aby zadbać o zdrowie i bezpieczeństwo swoich 

mieszkańców. Dwa lata pandemii w Polsce to oficjalnie prawie 5 mln 824 tysiące zarażonych, 

ponad 113.500 zgonów i ogromna zmiana w sposobie naszego życia.  

 

Niestety w naszej gminie pandemia miała ogromny wpływa na demografie.  

 

ROK 2019 2020 2021 

LUDNOŚĆ OGÓŁEM 7725 7696 7633 

 

 

 

 

Demografia na dzień 31.12. 2019 rok 

 KOBIETY MĘŻCZYŹNI RAZEM 

URODZENIA 37 60 97 

ZGONY 28 37 65 

LUDNOŚĆ OGÓŁEM 3870 3855 7725 

Demografia na dzień 31.12. 2020 rok 

 KOBIETY MĘŻCZYŹNI RAZEM 

URODZENIA 32 42 74 

ZGONY 34 46 80 

LUDNOŚĆ OGÓŁEM 3847 3849 7696 



Demografia na dzień 31.12. 2021 rok 

 KOBIETY MĘŻCZYŹNI RAZEM 

URODZENIA 29 33 62 

ZGONY 47 52 99 

LUDNOŚĆ OGÓŁEM 3797 3836 7633 

 

 

Najbardziej skuteczną metodą zwalczania koronawirusa są szczepienia. Aby ułatwić 

mieszkańcom i mieszkankom gminy Lubasz dostęp do bezpłatnych szczepień 

zorganizowaliśmy szczepienia w mobilnym punkcie szczepień w Lubaszu przy ul. Kościelnej. 

Ogółem w naszej gminie  zaszczepiono minimum 1 dawka 4643 mieszkańców. W pełni 

zaszczepione są  4493 osoby co stanowi 58,4%. 

Gmina Lubasz chcąc zachęcić mieszkańców i mieszkanki Gminy Lubasz do szczepień 

ogłosiła konkurs „Zaszczepieni mieszkańcy Gminy Lubasz”. Konkurs trwał od 6 lipca 2021 r. 

do 30 września 2021 r. W tym czasie wpłynęło do nas aż 178 zgłoszeń. Komisja konkursowa 

wyłaniająca zwycięzców konkursu oceniała odpowiedzi na pytanie zadane w ankiecie. 

Pytaliśmy naszych mieszkańców i mieszkanki o to, dlaczego warto się szczepić? 

Komisja konkursowa wyróżniła 10 odpowiedzi, a osoby, które jej udzieliły otrzymały 

nagrody główne. 

Obecna sytuacja pandemiczna zdaje się być ustabilizowana. Jesteśmy w trakcie wygaszania 

już piątej fali, choć spadki nie są już tak duże. 

Niestety nasz powiat znajduje się w czołówce liczby zachorowań na 10 tys. mieszkańców  

w województwie wielkopolskim. Z danych uzyskanych z Powiatowej Stacji Sanitarno- 

Epidemiologicznej w Czarnkowie wynika, że w gminie Lubasz że : 

Liczba zachorowań na 

COVID-19 w 2021 r. 

Liczba osób 

przebywających na 

kwarantannie w 2021 r. 

Liczba zgonów w 2021 r. 

  

439 

  

  

1018 

  

14 

 

Wraz z rosnącym zagrożeniem w trakcie pierwszych czterech fal koronawirusa wprowadzane 

były  ograniczenia i nakazy. Dotyczyły one m.in. ustanowieniem limitów miejsc  

w kościołach, obiektach sportowych, kinach, centrach handlowych i teatrach, uroczystościach 

rodzinnych, na siłowniach, w klubach i centrach fitness, hazardzie, muzeach, galeriach sztuki, 

targach, wystawach, kongresach i konferencjach. Limity nie dotyczyły osób w pełni 

zaszczepionych przeciw COVID-19.  Nadal utrzymywany jest jedynie, a i tak niestety nie 

egzekwowany w pełni nakaz DDM – dystans, dezynfekcja, maseczka. Obowiązkowe  

w całym kraju było zasłanianie ust i nosa w przestrzeniach zamkniętych, m.in. w autobusie, 

tramwaju i pociągu, w sklepie, galerii handlowej, banku, na targu i na poczcie, w urzędzie.    

Nasi mieszkańcy odpowiedzieli na apel szycia maseczek. Uszyte maseczki przekazane zostały 

do szpitala powiatowego w Czarnkowie podobnie jak i inne artykuły chemiczno- 

kosmetyczne zebrane w trakcie zbiórki darów zorganizowanej przez GOPS. Samorząd Gminy 



Lubasz wsparł działalność szpitala także w formie finansowej. Dla naszych mieszkańców 

zakupiliśmy także już profesjonalne maseczki. Ich dystrybucja zajęli się druhowie z OSP 

rozdając 3.714 sztuk maseczek. 

W okresie największego zagrożenia Urząd Gminy oraz inne jednostki organizacyjne Gminy 

działały w formie hybrydowej zwykle w około 50% obsadzie. Klienci obsługiwani byli  

z przestrzeganiem reżimu, a do ich obsługi powstał Punkt Obsługi Klienta, który cały czas 

funkcjonuje. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w okresie epidemii miał do spełnienia szczególne 

zadania. W pierwszym okresie pandemii było to zadanie trudne, gdyż wiązało się z 

dostarczaniem pomocy dla osób objętych kwarantanną. Zaopatrzeniem zajęli się pracownicy 

GOPS, a dostarczaniem produktów druhowie z OSP. 

 Dyrektorzy naszych placówek oświatowych opracowali i wdrożyli wszystkie konieczne 

procedury związane z zachowaniem wymaganego dystansu oraz skutecznej dezynfekcji rąk, 

pomieszczeń itd. Wszyscy pracownicy oświatowi zostali zapoznaniu z wytycznymi  

i wdrożeni do ich przestrzegania. Zajęcia w naszych placówkach odbywały się bez większych 

przeszkód i problemów. 

Wprowadzono nauczanie w systemie zdalnym - z wykorzystaniem metod i technik 

kształcenia na odległość. Później na mocy decyzji Ministra Edukacji nauka zdalna 

wprowadzania była w różnym zakresie także i w roku szkolnym 2021/2022. Dla uczniów  

w ramach rządowych grantów, by mogli oni bez przeszkód kontynuować naukę w sposób 

zdalny pozyskaliśmy środki i zakupiliśmy tablety. Z nauki zdalnej korzystały prawie 

wszystkie dzieci i wszystkie dzieci mogły być klasyfikowane po  zakończeniu roku 

szkolnego. 

Ograniczenia związane z pandemią dotyczyły tez całej sfery życia kulturalnego. W normalnej 

formie nie mogły się odbyć Dni Lubasza w 2020 i w 2021 roku. Życie kulturalne przeniosło 

się do internetu, gdzie GOK organizował różnego rodzaju zajęcia i konkursy. 

Powoli wracamy do normalności. Pandemia jednak jeszcze się nie zakończyła, choć na pewno 

ma już inny przebieg. Choroba wywołana SARS Cov 2 pozostanie z nami i musimy do niej 

się przyzwyczaić. 

Minister Zdrowia podjął decyzję, że od 28 marca br. zniesiony zostanie obowiązek 

noszenia maseczek w pomieszczeniach. Jest jeden wyjątek. Obowiązek zasłaniania ust  

i nosa zostanie utrzymany w podmiotach leczniczych.. Zniesiona zostanie również izolacja  

domowa, kwarantanna dla współdomowników i kwarantanna graniczna. 

Nie było pytań do tej informacji. 

  

PRZERWA  

 

Wznowienie obrad.  

Wobec tego Przewodnicząca przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

Projekty wszystkich uchwał zostały szeroko omówione podczas posiedzenia Wspólnych 

Komisji Rady Gminy w dniu 24 marca br. i dlatego po uzgodnieniach projekty te zostały 

przedstawione przez Przewodniczącą Rady Gminy- Żanetę Andrzejewską, z wyjątkiem  

uchwał budżetowych, które przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek.  



Ad 4. Przyjęcie stanowiska w sprawie wydarzeń na Ukrainie. 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie przyjęcie stanowiska w sprawie wydarzeń na Ukrainie.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/321/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

ad 1) wykazu kąpielisk na rok 2022 na terenie Gminy Lubasz oraz określenie sezonu 

kąpielowego 
 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2022 na terenie Gminy Lubasz oraz określenie 

sezonu kąpielowego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/322/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 



 

ad 2) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

w Gminie Lubasz na rok 2022 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/323/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju urzędowych nazw 

miejscowości Bończa, Miłkówko, Elżbiecin i Sławienko 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju urzędowych 

nazw miejscowości Bończa, Miłkówko, Elżbiecin i Sławienko.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/324/22 stanowi załącznik do protokołu. 



 

ad 4) zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Lubasz na rzecz obywateli Ukrainy, 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Lubasz na rzecz obywateli 

Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/325/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) zmiany w uchwale budżetowej na 2022r. 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2022r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/326/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 



ad 6) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Andrzej Macyszyn  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XXXVII/327/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6. Wolne głosy i wnioski. 

 

Romuald Gasperowicz – sołtys wsi Kruteczek podziękował swoim mieszkańcom za pomoc 

dla uchodźców z Ukrainy, a mieszkańcowi wsi za zawiezienie darów na granicę, 

- zapytał, czy na wiosnę będą zebrania wiejskie?   

- mówił o doziarnianiu dróg gminnych pospółką, aby przykryć nawieziony żużel. 

Wójt Gminy – nie zaplanowano cyklu wiosennych zebrań wiejskich, następne zebrania będą  

we wrześniu w sprawie uchwalenia funduszu sołeckiego na 2023 rok. Jeśli będzie potrzeba 

zwołania zebrania wiejskiego we wcześniejszym terminie to należy je przeprowadzić. 

W sprawie naprawy dróg we wsi Kruteczek to ma być remont drogi od drogi wojewódzkiej 

do wsi.  

 

Wójt zaproponował aby wyłonić z poszczególnych Komisji RG osoby i objechać oraz 

sprawdzić stan dróg gminnych. Zaproponowano termin n a 11 kwietnia br. godz. 16:00. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz podziękowała mieszkańcom naszej gminy za pomoc dla 

uchodźców z Ukrainy, w szczególności za zakwaterowanie uchodźców, zbiórkę żywności 

 i środków higieny osobistej, wpłaty pieniędzy na specjalne konto dla uchodźców. 

Złożyła również życzenia świąteczne naszym mieszkańcom z  okazji zbliżających się Świąt 

Wielkiej Nocy. 

 

 

Ad 7. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady XXXVII sesji 

Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 17:00. 



 

 

 

                                                                      Przewodnicząca 

                                                                          Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                 Żaneta Andrzejewska 

 

 

 

  

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


